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Svar på spørgsmål ang. udvidelse af fjernvarmeområdet i Næstved by 
 
Kære Lindy Nymark Christensen og Jens Andersen, på vegne af 
bestyrelsen i Næstved Fjernvarme 
 
Tak for jeres henvendelse.  
 
Den 12. februar 2021 har I sendt mail borgmester Carsten Rasmussen 
adresseret til Næstved Byråd. Borgmesteren har den 15. februar 2021 på 
mail orienteret Byrådsmedlemmerne om henvendelsen.  
 
I jeres henvendelse ønsker I en udmelding fra Byrådet om, hvorvidt 
Næstved Kommune ønsker fjernvarme i andre dele af Næstved by.  
 
Byrådets tilkendegivelse af ønsket om fjernvarme fremgår af Varmeplan 
2010 og Klimaplan 2020-2030, der begge er politisk godkendt. 
 
I Varmeplan 2010 er det et mål at arbejde for at udbrede fjernvarme i 
Næstved by. Næstved Kommune er undervejs med en ny varmeplan, som 
forventes forelagt til politisk behandling i starten af 2022. Indtil den nye 
varmeplan er endeligt godkendt af Byrådet, er Varmeplan 2010 fortsat 
gældende og dermed Byrådets politiske afsæt for varmeplanmæssige 
ønsker.  
 
I Klimaplanen 2020-2030 er konvertering af naturgas til fjernvarme 
fremhævet som et middel til at opnå klimamål om 70 % CO2-reduktion i 
2030.  
 
Projekter for konvertering fra naturgas til fjernvarme er reguleret gennem 
Projektbekendtgørelsen (BEK nr 818 af 04/05/2021), hvor Teknisk Udvalg 
har den delegerede kompetence til at behandle og godkende 
projektforslag. Teknisk Udvalg kan i lovøjemed kun godkende 
projektforslag, der er samfundsøkonomisk fordelagtige, og har derfor ikke 
mulighed for at godkende projektforslag, der ikke lever op til det 
samfundsøkonomiske krav.  

Center for Plan og Miljø 
 
Næstved Kommune 
5588 5588 
 
www.naestved.dk 
 
 
Dato 
15.09.2021 
 
Sagsnr. 
13.03.18-G01-1-21 
 
Sagsbehandler 
Signe Gerdøe-Kristensen 
 
 



 

 
Side 2 af 2 

 
 

 
 
Teknisk Udvalg har til dato godkendt alle indsendte projektforslag, som har 
udvist positiv samfundsøkonomi, hvilket er fuldstændig i tråd med det 
politiske ønske og godkendte planer.  
 
På den baggrund imødeser Byrådet, at Næstved Fjernvarme fortsat 
afdækker, udarbejder og fremsender projektforslag, der udviser positiv 
samfundsøkonomi, til behandling i Teknisk Udvalg. 
 
Svaret sendes cc til alle byrådsmedlemmer.  
 
 
Venlig hilsen 
På vegne af Byrådet 
 
Carsten Rasmussen. 
Borgmester 
 


